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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Tuzson Bence, igazságügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Az Isztambuli Egyezmény ratifikálásáról" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Magyarország 2014. március 14-én írta alá a nők elleni és családon belüli erőszak elleni nemzetközi
egyezményt,  az Isztambuli  Egyezményt,  amelynek célja  a családon belüli  (és elsősorban a  nők
elleni) erőszak minden formájának felszámolása. Az egyezmény hatálybalépésének feltétele az volt,
hogy legalább 10 aláíró országnak, köztük a 47 tagállamot számláló Európa Tanács legalább nyolc
tagállamának ratifikálnia kellett a dokumentumot. Az Egyezmény 2014. augusztus 1-jén hatályba
lépett.

A kormánypártok,  dr.  Vejkey  Imre  (KDNP),  Juhász  Hajnalka  (KDNP),  Nacsa  Lőrinc  (KDNP)
javaslatára megszavazták az egyezmény elutasítását tartalmazó javaslatot. Indoklásként elhangzott,
hogy  az  Isztambuli  Egyezmény  egyes  pontjai  ellentétesek  a  kormány  migrációs  politikájával,
valamint a dokumentum elő akarja írni a társadalmi nemek definícióját és ezzel együtt a romboló
„genderszemlélet”  bevezetését,  valamint  a  rá  akarja  erőltetni  az  országokra  menedékjog  nemi
alapon történő biztosítását.
A nyilatkozat elfogadása óta azonban szinte alig történt valami a nők elleni, illetve családon belüli
erőszak megfékezésével  kapcsolatban.  Azóta  is  rendszeresen derül  fény olyan családon,  illetve
kapcsolaton belül elkövetett cselekményekre, mely sajnos gyakran halálos kimenetelű.
 
A fentiekkel kapcsolatban tisztelettel kérdezem Miniszter úrtól:
 
1. Mit tett a kormány a családon belüli erőszak visszaszorítása érdekében?

2. Milyen statisztikai adatokat gyűjtenek az erőszak minden formájának eseteiről?



3.  Milyen  kutatásokat,  nyilvántartásokat  vezet  a  kormány  a  nőkkel,  vagy  más  családtagokkal
szemben elkövetett cselekmények jogi következményeiről?

4. Milyen kutatásokat és milyen gyakran végez a kormány alakosság körében a családon belüli
erőszak minden formája elterjedtségének és tendenciáinak értékelése céljából? És milyen formában
publikálja azt a lakosság felé?

5. Hajlandó a kormány az Isztambuli Egyezményt ratifikálni, a politikai nyilatkozatban leírtakon
kívül?

 

Várom megtisztelő válaszát!
 
Tisztelettel,
Ungár Péter (LMP)         
Budapest, 2023.11.02.
 

2 


